

COLONEL J.M.Y.D. RIVIERE, CD

DIRECTOR TRAINING MODERNIZATION



Colonel Dan Rivière is native of Saint-Michel des Saints in Lanaudière, PQ.

His early postings included service with Base Supply Montreal, the 2e Bataillon Royal 22e Régiment and 5e Bataillon des services du Canada, where he deployed on numerous operations: CONSTABLE (Haiti), ASSISTANCE (Manitoba flood relief), RECUPERATION (ice storm in Montreal) and PALLADIUM (Bosnia-Herzegovina).

Later postings included National Defence Headquarters with the Distribution Resource Planning Project, Officer Commanding Supply Company with 5e Bataillon des services, Deputy Commanding Officer of the National Support Element Joint Task Force Afghanistan in Kandahar (Operation ATHENA) and G4 to 5 Canadian Mechanized Brigade Group Headquarters.

During his tenure as Commanding Officer of 5e Bataillon des services, his unit provided capabilities and direct support to the 2010 Vancouver Olympics (Operation PODIUM), the G8/G20 Summit (Operation CADENCE) and flood relief in Monteregie (Operation LOTUS). He took part in disaster relief operations in Haiti as Commanding Officer of the Joint Task Force Support Element, Operation HESTIA. He was subsequently posted to the Canadian Army Command and Staff College as Directing Staff.

In his current rank, Colonel Rivière has assumed various appointments at the operational and strategic levels: Director Ammunition Program Restructure Project and Materiel Group J4 (Director of Logistics Programs), CJOC J4, Director Alternative Dispute Resolution, Director of Service Delivery under the Integrated Conflict and Complaint Management (ICCM) Program, Deputy Task Force Commander/Director of Operations Support with Operation PROTEUS, and Commander of Canadian Forces Base Borden and Military Personnel Generation Training Group. In August 2022, he assumes his current role as Director of Training Modernization.

Colonel Rivière completed a degree in administration from Collège militaire royal de Saint-Jean (CMRSJ), a post graduate program in project management, a Master in Defence Studies, and a Master in Strategic Studies (with high distinction). He is a graduate of the Canadian Land Force Command and Staff College, the Joint Command and Staff Program of the Canadian Forces College (DP 3), and the Australian Defence and Strategic Studies Course (DP 4). He also holds the 'Project Management Professional' (PMP) designation.

Before enrolling, Colonel Dan Rivière was awarded the Governor General's Academic Medal (bronze) and the Duke of Edinburgh's Award - Gold Level. While at CMRSJ, he was awarded the Logistics Branch Trophy, awarded to the Logistics officer obtaining the best results in all domains. He also has been awarded the US Defence Meritorious Service Medal, two Chief of the Defence Staff Commendations, an Army Command Commendation, and the Queen's Diamond Jubilee Medal for his efforts.

Colonel Rivière is married and has two children. He also has a passion for music, particularly the guitar.

COLONEL J.M.Y.D. RIVIERE, CD

**DIRECTEUR, MODERNISATION DE
L'INSTRUCTION**



Le colonel Dan Rivière est natif de Saint-Michel des Saints dans Lanaudière, Qc.

À titre d'officier subalterne, il a servi à l'approvisionnement de la Base de Montréal, au 2e bataillon Royal 22e Régiment et au 5e Bataillon des services du Canada. Il a participé à plusieurs opérations, notamment: CONSTABLE (Haïti), ASSISTANCE (inondations au Manitoba), RÉCUPÉRATION (crise du verglas à Montréal) et PALLADIUM (Bosnie-Herzégovine).

Il fut ensuite employé au Quartier général de la Défense au sein du projet Planification et distribution des ressources, comme commandant de la Compagnie d'approvisionnement du 5e Bataillon des services, comme commandant adjoint de l'Élément de soutien national de la Force opérationnelle interarmées Afghanistan à Kandahar (Opération ATHENA), puis comme G4 du 5e Groupe brigade mécanisé du Canada.

Comme commandant du 5e Bataillon des services, son unité a déployé des capacités et fournit un appui direct dans le cadre des Jeux olympiques de Vancouver en 2010 (Opération PODIUM), du Sommet du G8/G20 (Opération CADENCE) et des inondations en Montérégie (Opération LOTUS). Il a aussi pris part à l'opération d'aide humanitaire en Haïti (Opération HESTIA) à titre de commandant de l'Élément de soutien de la Force opérationnelle interarmées. Il fut ensuite muté au Collège de commandement et d'état-major de l'Armée canadienne dans les fonctions de directeur de groupe d'études.

À son grade actuel il a assumé diverses fonctions aux niveaux opérationnel et stratégique: Directeur du projet de révision du Programme des munitions et J4 au Groupe des matériels (Directeur des programmes logistiques), J4 au Commandement des opérations interarmées du Canada, Directeur – Modes Alternatifs de Résolution des Conflits, Directeur de la prestation des services au sein du Programme de Gestion intégrée des conflits et plaintes (GICP), Commandant adjoint de la Force Opérationnelle/Directeur des opérations de soutien pour l'Opération PROTEUS, puis Commandant de la Base des Forces canadienne Borden et du Groupe d'instruction de la génération du personnel militaire. Il occupe depuis août 2022 de nouvelles fonctions comme Directeur, modernisation de l'instruction.

Le colonel Rivière a complété un baccalauréat en administration du Collège militaire royal de Saint-Jean (CMRSJ), a complété un programme court de deuxième cycle en gestion de projet, une maîtrise en études de la défense et une maîtrise en études stratégiques (avec grande distinction). Il est diplômé du Cours de commandement et d'état-major de la Force terrestre, du Programme de commandement d'état-major interarmées du Collège des Forces canadiennes (PD 3), ainsi que du 'Defence and Strategic Studies Course' australien (PD 4). Il détient aussi le titre professionnel 'Project Management Professional' (PMP).

Avant de rejoindre les Forces, le Colonel Dan Rivière s'est vu décerner la Médaille académique du Gouverneur général (bronze) ainsi que le Prix du Duc d'Édimbourg – niveau or. Au CMRSJ il a reçu le trophée du service de la Logistique, décerné à l'officier du groupe fonctionnel de soutien ayant obtenu les meilleurs résultats dans tous les domaines. Il s'est aussi vu décerner la US Defence Meritorious Service Medal, deux mentions élogieuses du Chef d'état-major de la défense, une mention élogieuse du Commandant de l'Armée et la Médaille du jubilé de diamant de la Reine pour ses efforts.

Le colonel Rivière est marié et a deux enfants. Il est passionné de musique, en particulier la guitare.